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Všetky cesty vedú do Ríma – a z Ríma? 

Dejepis ma nikdy príliš nebavil. Vždy to bol iba nestráviteľný zhluk mien, dátumov, miest, 

kde sa čosi odohralo, čosi podpísalo, niekto nad niekým zvíťazil, iný čosi vymyslel. 

Súvislosti mi unikali…nik sa na ne vlastne ani nepýtal. Stačilo udalosti vedľa seba pekne 

zoradiť na časovej priamke, ako keď sa na šnúru vešia bielizeň.  

V septembri však nastal zlom. Dostali sme nového učiteľa! Namiesto uspávača hadov stál 

pred nami síce chudý, ale energický mladík, ktorého červené uši a výstroj gladiátora 

naznačovali nemalú mieru profesijného zanietenia. – Čo pozeráte? Čo ste ešte nevideli 

Spartaka? Budem vás učiť, – zneli jeho prvé tri prozaické vety. Ako sa neskôr ukázalo, mal 

vo zvyku sa takto „vymódiť“ na začiatku každej témy. Nevadili mu naše úškrny. 

Uspokojovalo ho vedomie, že sme sa tešili na každé nové učivo ako nikdy predtým. Už sme 

preberali zánik Rímskej ríše, keď jedného dňa – pamätám si to celkom presne: bolo to 

25. marca – vošiel do triedy celý v modrom, na krku mu visel náhrdelník zo žltých 

kartónových hviezd, ktorý zrejme potiahol svojej štvorročnej dcére. Patrik zareagoval ako 

prvý:  

– Európska únia? Čo to má spoločné s Rímskou ríšou? – spýtal sa nechápavo. 

– To je predsa jasné ako facka! Expanzia, rozdelenie, zánik, – mudroval Fero. 

– Bože, decká, vy nesledujete správy? Dnes oslavuje Únia výročie svojho založenia. Je z nej 

hotová babička! Narodila sa pred 60 rokmi…hádajte kde. No predsa v Ríme! – ozvala sa 

jednotkárka Kamila, čím sa stala hrdou nositeľkou hviezdneho náhrdelníka. 

– No vidíte, všetky cesty vedú do Ríma! – poznamenal učiteľ a vysvetlil im, že tento výrok sa 

viaže na zlatom zdobený stĺp, ktorý dal uprostred Ríma postaviť Octavianus Augustus. Od 

neho sa vraj merali všetky ostatné vzdialenosti od „hlavného mesta sveta“ až do 

najodľahlejších kútov impéria. – Mimochodom, aj naša cesta povedie na konci školského 

roka do Ríma, ak dosiahnete spolu, ako trieda, dobré študijné výsledky.  

Ešte stále tomu nemôžem uveriť, ale do toho Ríma sme sa nakoniec dostali. Je to úžasné 

mesto! Človek sa tu doslova potkýna o vyše tisícročnú históriu. Ak sa z nej dokáže poučiť, je 

to ideálne miesto na dôležité stretnutia politikov, akým bol napríklad rímsky summit.  

Netuším, ktorou cestou sa po Ríme vyberie Európa. My sme sa vracali po diaľnici. Ale sem-

tam sme zbehli do dedín sa najesť. Podľa nášho učiteľa je totiž na diaľnici všetko na jedno 

kopyto a to je nuda!  


